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Side 2

Spørgsmål: I fortsættelse af skatteministerens svar på spørgsmål 163, FIU alm. del - § 7 
ønskes oplyst, hvad der er baggrunden for og forklaringen på, at SKAT først nu har rejst 
krav om kildebeskatning, når de pågældende forhold er påpeget i den offentlige debat i en 
årrække, og de pågældende udbetalinger allerede måtte være fremgået af de undersøgelser, 
som SKAT indledte i 2006 og 2007 vedrørende kapitalfondsovertagelser i Danmark.  

Svar: Kontrolarbejdet i disse sager tager flere år, før de er parate til at blive afgjort, bl.a. på 
grund af sagernes store kompleksitet. 

Der skal typisk indhentes oplysninger fra en række udenlandske selskaber og myndigheder, 
i de lande selskaberne er beliggende. Derudover er der tale om et retsområde, hvor det end-
nu er sparsomt med retspraksis.

I flere tilfælde har de berørte koncerner selv medvirket til at trække sagerne i langdrag ved 
ikke at udlevere tilstrækkeligt regnskabsmateriale, der bl.a. belyser koncernforhold og in-
terne pengestrømme.

Ovenstående forhold har medvirket til, at der for flere af de undersøgte koncerner fra 
SKATs indsatsprojekt i 2006-2007 om kapitalfonde, først er udsendt afgørelser i 2010-
2011.


